
 

 

 

 

 

Eerde, 20 juni 2020 

 

 

Aan:  Gemeente Meierijstad 

Burgemeester en wethouders 

t.a.v. 

Ir. C.H.C. (Kees) van Rooij 

J.H.M. (Jan) Goijaarts 

H.J. (Rik) Compagne 

H.G.W.M. (Harry) van Rooijen 

Drs. J.C.M. (Coby) van der Pas-van Nuland 

M.H.B. (Menno) Roozendaal MSc 

Drs. M.G.C. (Marijke) Wilms-Wils RA 

Stadhuisplein 1 

5461 KN Veghel 

Kopie: Raadsleden Gemeente Meierijstad 

T. van Gerven – Secretaris Welstand- en Monumentencommissie 

Richard Kinderdijk – Project manager 

Geert van Etten – Beleidsmedewerker vastgoed 

Mark vd Broek – Secretaris Monumentencommissie 

SHAAK B.V. 

Werkgroep Kerk & Dorpscentrum (Dorpsraad Eerde) 

Onderwerp: Ontwikkelingen rondom “Het Hart van Eerde” 

 

Geachte lezer, 

 

De Stichting Vrienden van de Eerdse Kerk volgt met zorg de ontwikkelingen rondom onze 

monumentale kerk. We zien hoe SHAAK steeds meer de grenzen opzoekt m.b.t. 

aanpassingen aan de Eerdse kerk. Bijvoorbeeld door te overwegen ook ín de kerk nog extra 

woningen te gaan bouwen. Dit soort toevoegingen zullen consequenties hebben voor de 

ruimtebeleving, het gebouw en de monumentale status. Wij sluiten ons van harte aan bij het 

advies van de Monumentencommissie om een Culturele waardenstelling op te stellen. Wij 

blijven kritisch meekijken. 

 

 

 

 



 

 

 

Een ander punt is de manier waarop de algehele restauratie van de kerk in de contracten 

met de ontwikkelaar wordt geregeld. Onze Stichting vraagt zich af in hoeverre er sprake zal 

zijn van restauratie. In de contractstukken staat nl. enkel de magere omschrijving ”wind- en 

waterdicht maken”. Dat de kerk gerestaureerd dient te worden staat vast, dat blijkt ook uit 

diverse rapportages van deskundigen. De gemeente als huurder van de kerk en basisschool 

zou een goede restauratie moeten eisen! Het blijft te vaag in de overeenkomsten met de 

ontwikkelaar. Er staan m.b.t. de restauratie tegenstrijdigheden in de huurovereenkomst en 

de daarin genoemde intentieovereenkomst van november 2019, die blijkbaar onderdeel van 

de overeenkomst blijft. Wij verlangen duidelijkheid hierover: een éénduidige overeenkomst 

die op maar één manier uitlegbaar is. De omschrijving “wind en waterdicht” is te mager, en 

kan niet worden uitgelegd als de noodzakelijk restauratie. Verder willen wij in het kader van 

de restauratie van de kerk opmerken dat er alleen maar materialen gebruikt mogen worden 

die niet monument-vreemd zijn. Daarbij valt te denken  aan het uitsluiten van moderne 

materialen zoals b.v. Trespa, andere kunststoffen en niet natuurlijke producten zoals b.v. 

Eternit kunstleien. Dit zou afbreuk doen aan de esthetische waarde en de authenticiteit van 

het gebouw. Ook voor de te bouwen aanbouw aan de kerk zouden uitsluitend natuurlijke 

materialen moeten worden toegepast. Nogmaals, restaureren van de kerk moet niet 

lichtzinnig opgevat worden, maar als voorwaarde en basis van het hele plan. Door de 

restauratie duidelijk op te nemen in de voorwaarden ontstaat er een toekomstbestendige, 

duurzame en veilige omgeving voor de gebruikers en omwonenden, en wordt het behoud 

van de monumentale kerk gewaarborgd. 

 

Verder wil de Stichting opmerken dat de aanbouw aan de linker zijde van de kerk over twee 

verdiepingen afbreuk doet aan de esthetische waardigheid van het kerkgebouw. Door de 

hoge aanbouw en de massieve aansluiting tegen de kerk wordt de illusie gewekt dat de 

aanbouw bij de kerk hoort, en daarmee dat de aanbouw architectonisch gelijk is aan de kerk. 

Wij willen benadrukken dat de aanbouw ondergeschikt moet zijn aan de kerk. De toepassing 

van dit type architectuur, materialisering, lijnen en opzet bij de aanbouw, maakt de 

aanbouw tot een visuele concurrent van het kerkgebouw. Daarom pleiten wij voor het één-

laags aanbouwen van de school. Tevens pleiten wij voor het terugleggen van de van de 

voorgevel van het rechter deel van de aanbouw met 1 stramien ten opzichte van de 

voorzijde van de aansluitende zijbeuk van de kerk. Dit weekt de “vreemde” moderne 

nieuwbouw los van het monumentale kerkgebouw, waardoor het visueel overwicht van de 

kerk, het belangrijkste gebouw van Eerde, behouden blijft. Het moet een waardig en statig 

gebouw blijven, in plaats van te degraderen tot onderdeel van een vreemde klontering van 

vormen. Door architectonische vindingrijkheid met respect voor het monument is dat goed 

mogelijk. Wij willen geen allegaartje in het hart van ons dorp! 

 



 

 

 

We volgen het proces nauwlettend: De aanbouw naast de kerk wordt steeds groter en 

groter, er komen meer en meer wooneenheden bij. Dit vinden wij als Stichting een 

verontrustende ontwikkeling, zeker nu het gebouw verder en verder “de pastorietuin” (het 

groene hart van Eerde) in beslag neemt. Wij willen voorkomen dat de aanbouw door zijn 

volume en grootte als een wig het groene hart van Eerde in tweeën snijdt. Ten nadele van 

onze monumentale kerk in het middelpunt van onze groene dorpskern. 

 

Met deze brief willen wij onze zorgen aan u kenbaar maken. Wij vragen u dan ook om deze 

brief zwaar mee te laten wegen bij uw besluitvorming. Uiteraard zijn wij graag bereid een en 

ander nader toe te lichten, en in overleg te treden over de toekomst van onze mooie Eerdse 

kerk, en haar toekomstige bestemming(en). 

 

In afwachting van uw reactie. 

 

Hoogachtend, 

Namens de Stichting Vrienden van de Eerdse Kerk 

 

 

 

 

www.vriendenvandeeerdsekerk.nl  

info@vriendenvandeeerdsekerk.nl  
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